

PRESIDENT'S MESSAGE

President's message

MESSAGE DU PRÉSIDENT



Message du président

Richard Leigh, MB, PhD, FRCPC, FCAHS



One of the overarching goals of the CTS is to provide a ‘big tent’ home for all respiratory healthcare professionals across Canada. Consistent with that mandate, our Executive Director, Cheryl Ripley, and members of the CTS Executive continue to reach out and reaffirm existing partnerships or, in some cases, establish new ones moving forward. We develop projects with organizations like *Respiplus* and *MD Briefcase* and collaborate with our industry partners to provide evidence-based co-developed symposia and educational materials, often based on CTS guidelines, that can then be broadly disseminated across the country and around the world. *Respiplus* for example, has email access to more than 20,000 end-users globally, including more than 7,500 healthcare professionals in Canada. It is these types of outreach programs, done in collaboration with our partners, that continue to ensure that the work we do in the CTS is both relevant and broadly accessible to all respiratory healthcare professionals. It is also consistent with our CTS mission of fostering strong collaboration between respiratory healthcare professionals through leadership, research, and learning to provide the best respiratory practices in Canada.

In the spirit of fostering such partnerships, I am delighted to congratulate our colleagues in the Canadian Society of Respiratory Therapists (CSRT) who are celebrating Respiratory Therapy Week, October 23-29, 2022 (<https://www.csrt.com/rt-week/>). The theme for RT week is ‘*Inspiring Excellence in Respiratory Therapy*’, and that is a message that we can all get behind and apply to our own practices and educational activities. Our Respiratory Therapist colleagues are foundational to our respiratory healthcare teams, be those in NICUs, ICUs, our hospitals wards, clinics, or in the community and in patients’ homes. As you work with

L'un des objectifs fondamentaux de la SCT est d'offrir un « grand chapiteau » à tou-te-s les professionnel-les de la santé respiratoire du Canada. En vertu de ce mandat, la directrice générale de la SCT, Cheryl Ripley, et les membres de son comité exécutif continuent à tisser des liens et à renforcer les partenariats existants ou, dans certains cas, à en établir de nouveaux. Nous développons des projets avec des organismes comme *Respiplus* et *MD Briefcase* et codéveloppons avec nos partenaires de l'industrie des symposiums et du matériel éducatif fondés sur des données probantes, souvent basés sur les lignes directrices de la SCT, qui peuvent être disséminés à grande échelle au Canada et dans le monde. Par exemple, *Respiplus* a accès par courriel à plus de 20 000 utilisateur(-trice)s finaux(-ales) dans le monde, dont plus de 7 500 professionnel-les de la santé au Canada. De tels programmes de rayonnement en collaboration avec les partenaires de la SCT contribuent à ce que notre travail demeure pertinent et largement accessible à tou-te-s les professionnel-les de la santé respiratoire. Cela correspond également à la mission de la SCT de favoriser une solide collaboration entre les professionnel-les de la santé respiratoire, par le leadership, la recherche et la formation, afin d'offrir les meilleures pratiques respiratoires au Canada.

Dans cet esprit de partenariat, je félicite nos collègues de la Société canadienne des thérapeutes respiratoires (SCTR), qui souligneront la Semaine de la thérapie respiratoire du 23 au 29 octobre 2022 (<https://www.csrt.com/rt-week/?lang=fr>). Le thème, cette année, est « Inspirer l'excellence en thérapie respiratoire » – un message que nous pouvons tou-te-s appuyer et appliquer dans nos propres pratiques et activités éducatives. Les thérapeutes respiratoires sont les piliers de nos équipes de soins

your RT colleagues during RT week, let them know that you value and appreciate the respiratory therapy profession and the outstanding dedication and passion of your local RTs. #RTWeek2022

Another partnership that CTS is incredibly proud to be associated with is our collaboration with the *Canadian Respiratory Research Network* (CRRN). The CRRN has evolved into a vibrant, multidisciplinary network of more than 100 Canadian scientists, physicians, and trainees who are involved in research related to respiratory health, with a special emphasis on obstructive lung diseases. They are holding their *CRRN Annual Scientific Meeting*, October 20th - 21st, 2022 in Ottawa, and we look forward to hearing about the great science and trainee presentations that will be presented there.

This is also an appropriate time to acknowledge and salute our friend and colleague, Dr. Shawn Aaron who, ably assisted by Kathy Vandemheen, has provided exemplary leadership of the CRRN since its inception in 2013. All of us in the respiratory community owe Shawn a huge debt of gratitude and thanks for his contributions to the CRRN over this past decade. The search for Shawn's replacement has recently concluded, and we look forward to welcoming the new CRRN Director to their role in January 2023.

respiratoires, que ce soit en USIN, en USI, dans nos hôpitaux et cliniques, dans la communauté ou à domicile. Pendant la Semaine de la TR, faites savoir à vos collègues thérapeutes respiratoires que vous les appréciez, ainsi que le dévouement et la passion extraordinaires des membres de leur profession, partout dans votre région. #SemaineTR2022

Un autre partenariat dont la SCT est très fière est sa collaboration avec le *Réseau canadien de recherche respiratoire* (RCRR) – un réseau multidisciplinaire dynamique regroupant plus de 100 scientifiques, médecins et stagiaires canadien-nes qui participent à des recherches sur la santé respiratoire, avec un point de mire particulier sur les maladies pulmonaires obstructives. Le RCRR tiendra sa *Réunion scientifique annuelle* les 20 et 21 octobre 2022 à Ottawa, et nous avons hâte d'y entendre de formidables exposés de scientifiques et de stagiaires.

Nous profitons également de l'occasion pour reconnaître et saluer notre ami et collègue, le Dr Shawn Aaron qui, assisté avec brio par Kathy Vandemheen, a assuré de manière exemplaire la direction du RCRR depuis sa création en 2013. Toute la communauté respiratoire est reconnaissante envers Shawn et le remercie pour ses contributions au RCRR depuis dix ans. La recherche d'une personne pour lui succéder a récemment pris fin; nous avons hâte d'accueillir le nouveau directeur ou la nouvelle directrice du RCRR dès janvier 2023.

Respectfully submitted,

Le tout respectueusement soumis,

Richard Leigh, MB, PhD, FRCPC, FCAHS
 President/Président
 Canadian Thoracic Society/Société canadienne de
 thoracologie